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Европска валута има добре перспективе, уверен је председник Русије Дмитриј
Медведев. На самиту Русија-ЕУ руски лидер је упознат са мерама за извођење евра из
кризе. Дмитриј Медведев је оценио те мере као разумне и изјавио подршку Русије тим
настојањима:

  

“Сигурни смо да је евро као светска резервна валута показао своје способности.
Међународна робна размена данас и постојање светског финансијског система
немогући су без евра. Зато смо сигурни у добре перспективе евра и у одговарајуће
резултате земаља које данас доносе одлуке о веома важним питањима и процедурама
Европске комисије и ЕУ у целини.“

  

Крупна је ствар потврда руског благонаклоног односа према европској валути. Али
Русија предузима и конкретније мере. Више од 40% златно-девизних резерви земље је у
евро валути. И никакви падови и кризе у зони евро нису натерали руске финансијске
власти на промене.

  

„Треба се сетити и друге помоћи евру“, каже главни економиста „Дојче Банке“ у Русији
Јарослав Лисоволик:

  

„Основни начин подршке Европи, европској економији и евру у протеклим годинама јесте
управо стабилан и висок економски раст у самој Русији. Што је економски раст већи, то је
тржиште Русије значајније за експорт из Европе. То је највероватније највећи улог који
може да се да за подршку макроекономске стабилности.“

  

Руководилац „Дојче Банке“ Јозеф Акерман чак говори и о питању ступања Русије у зону
евро. Како он сматра, могућност да Русија постане део евро зоне одговара интересима
земље.

  

Већа интеграција са ЕУ је Русији од користи, слаже се бивши председник Центробанке
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Русије Сергеј Дубињин. Али у мало другачијим оквирима:

  

„Улога Русије у односима са зоном евра и уопште са ЕУ је прихватљивија у облику
асоцијативног члана те организације. Ми бисмо желели да постигнемо такав формалан
степен асоцијативности као прелазну фазу на путу ка зони слободне трговине од
Лисабона до Владивостока. То би био веома занимљив правац сарадње.“

  

Наравно то се питање не решава за један дан. За почетак Русија треба да се учлани у
СТО. На том путу су све препреке савладане. У уторак је потписан меморандум између
Русије и ЕУ о условима учлањивања Русије у СТО, што фактички значи крај
преговорима. У септембру је истоветан документ потписан са САД. Тако Русија може да
постане члан СТО већ у наредним месецима.

  

Затим ће постати остварљиве и перспективе стварања правог трговинског савеза Русије
и Европе у оквиру зоне слободне трговине. А већ на основи тога моћи ће се говорити о
валутној сарадњи. Могуће је да ће доћи до изражаја идеја шефа Светске банке Роберта
Зелика о стварању механизма узајамне сарадње и стабилизације, када су водеће
светске валуте партнери, а не конкуренти. Пут ка том циљу је у интересима и Русије и
Европе.

  

(Глас Русије)
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